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1990 
 

Rok mezinárodního boje                 

proti negramotnosti. 

 
Místní národní výbor 

Na první schůzi plenárního zasedání letošního roku byla volba nových poslanců. Na základě 

přestavby a demokratizačního procesu, který probíhá v celé naší Československé republice, 

došlo ke zrušení článku 4 naší Ústavy, tj. zrušení vedoucí úlohy Komunistické strany 

Československa. Z toho důvodu došlo po dohodě se zástupci národního výboru , KSČ a 

Československé strany lidové k rozšíření poslanců, jako zástupců Československé strany 

lidové, aby i tato strana měla větší počet v lidosprávě. Při tomto jednání bylo dohodnuto, že 

ČSL navrhne ze svých řad 3 nové poslance, nebude podáván návrh na odvolání stávajících 

poslanců, ale že se poslanecký sbor o tento počet rozšíří. 

 

Po projednání celkové situace v radě nár.výboru, členové rady ing. Milan Piálek a Pavel 

Kopečný požádali o uvolnění z funkce členů rady z důvodu vyrovnání členů KSČ a ČSL 

zastoupené v radě a dále proto, že vykonávají jiné společenské funkce. Jako poslanci zůstávají 

nadále, ing. Piálek i nadále bude vykonávat funkci předsedy komise výstavby. 

 

Noví poslanci za ČSL 
Na návrh ČSL byl předložen ke schválení návrh na tyto poslance: 

Jan Kostelník- nar.24.11.1956, bytem Rokytnice n. R. 141 

Jan Blažek- nar.16.5.1959, bytem Rokytnice n. R. 93 

Karel Bobek- nar.27.10.1924, bytem Rokytnice n. R. 130. 

 

Byl dále podán návrh, aby Jan Kostelník, byl zvolen do funkce člena rady a vykonával funkci 

místopředsedy NV, Jan Blažek zvolen jako člen rady a člen komise ochrany veřejného 

pořádku a Karel Bobek - zvolen jako člen komise sociální. 

 

Zvolení těchto poslanců za ČSL bylo hlasováno jednotlivě a po zvolení navržených poslanců 

a přečtení slibu, složili nově zvolení poslanci slib. 

 

O uvolnění z funkce poslankyně a členky komise ochrany veřejného pořádku požádala Marie 

Fučíková z funkce poslance Ladislav Jabůrek, čl. ČSL. Oběma žádostem bylo vyhověno. 
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Byly stanoveny hlavní úkoly pro tento rok: 

- pokračovat ve výstavbě zdravotního střediska a domu služeb 

- dokončit inženýrské sítě „Za Humny“ 

- zajistit pomoc při položení obrubníků okolo silnice Třebíč - Želetava. 

 

 

Z funkce poslance Okresního národního výboru v Třebíči a člena rady ONV odstoupil Ivan 

Piálek, zástupci Občanského fóra v Třebíči při tvoření nového poslaneckého sboru navrhli za 

poslance za náš obvod Josefa Piálka, bytem Rokytnice n. R. 186, který nabídku přijal a byl 

zvolen. 

 

V průběhu roku byly řešeny problémy kolem skládky pevných domovních odpadků, bylo 

požádáno o zajištění průzkumných prací a prověrku míst, kde by se tato skládka mohla 

vybudovat. Avšak po místním šetření nebyl nalezen vhodný prostor, ani dostatek finančních 

prostředků na zajištění průzkumových prací, proto po dohodě s ONV byla tato objednávka 

prací odvolána. 

 

Měla býti dokončena akce „Chodníky“, v rámci průtahu obcí, kolem hlavní silnice Třebíč -

Želetava, kterou měla provést Okresní správa silnic Třebíč, místní národní výbor měl zajistit 

pomoc občanů při pokládání dlažby. Akce však nebyla dokončena, byl pouze proveden nový 

asfaltový povrch v části Čechočovic k sokolovně. 

 

Okresní správou silnic byla opravena část místní komunikace od hlavní silnice u Pohostinství 

k mateřské škole a dále pak od mateřské školy k provozovně Horáckého autodružstva. 

 

Inženýrské sítě „Za Humny“ 
Bylo pokračováno ve výstavbě inženýrských sítí „Za Humny“. Práce byly zadány 

zemědělskému družstvu Rokytnice, který v závěru roku provedl navezení kamenné drtě v celé 

části od Doležalových až k silnici vedoucí k Veverce. Konečná úprava místní komunikace 

bude provedena v příštím roce. 

 

Zdravotní středisko 
Pro výstavbu zdravotního střediska bylo plánováno prostavět 100.000,-, později se podařilo 

zvýšit limit o dalších 100.000,-, takže ke konci roku bylo prostavěno 207.636,-. V průběhu 

roku byly provedeny instalace elektrická a vodovodní, topení, vnitřní příčky a vnitřní omítky. 

Financování 203.636,- z fondu rezerv ONV a 4.000,- ze sdruž. prostř.MNV. Na výstavbě 

domu služeb bylo plánováno prostavět 500.000,-, skutečnost činila 500.000,-.Financování 

bylo z fondu rezerv ONV 400.000,- a ze sdružených prostředků 100.000,-. V průběhu roku 

byla dokončena hrubá stavba této budovy, v měsíci červenci provedena betonáž střechy, 

položen polystyren a vrchní beton. Konečnou úpravu střechy provedli pracovníci Teplotechny 

Jindřichův Hradec. Do konce roku provedeny instalace elektriky, vody a topení, postaveny 

vnitřní příčky. 

 

Nová trafostanice u MŠ 
Jm.energetické závody Třebíč provedly v měsíci květnu a červnu vybudování nové 

trafostanice za humny u mateřské školy. 

 

800 let obce 
V letošním roce se měly konat oslavy 800 let obce Rokytnice n. R.. V minulém roce byl 

připraven program těchto oslav, oslavy se měly konat ve dnech 13.-15.7.1990. Při jednání 
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bylo však dohodnuto, že vzhledem k nepříznivé finanční situaci bude zrušeno vystoupení 

skupiny fešáci a veškeré akce konané v obci budou konány v rámci 800 let a budou konány 

střízlivě, bez finančních dotací ONV. Při dalším jednání bylo dohodnuto, že žádná zvláštní 

akce k oslavě 800 let obce nebude pořádána. Při turnaci obcí Rokytnice z ČSR bude výročí 

založení obce vzpomenuto. Byly zajištěny odznáčky a jiné drobné upomínkové předměty. 

Od 1.7. zrušila Oděva Třebíč v naší obci provozovnu dámské krejčovství a pánské 

krejčovství. Od tohoto data začala soukromě podnikat v těchto prostorách v budově čp.143 

vedoucí této bývalé provozovny, Anna Štorková, a ponechala si pracovnice Janu Novákovou 

a Marii Špačkovou a provd.Kovářovou. 

 

Pro nedostatek vody na místním hřbitově byla zde zřízena nádrž, do které se voda pravidelně 

dováží.  

Na schůzi rady v měsíci březnu byla řešena netěšená situace v získávání finančních 

prostředků pro činnost celé tělovýchovně jednoty Sokol. Byl podán návrh, aby TJ převzala do 

své režie provoz pohostinství na koupališti. Po projednání byl tento návrh schválen a od 1.7. 

areál koupaliště spolu s provozovnou pohostinství předán do užívání a obhospodařování TJ 

Sokol. 

 

Na jednání rady dne 9.8. sdělili předsedové občanských výborů z Chlístova a Markvartic, že 

občané těchto obcí odsouhlasili na veřejných schůzích požádat o osamostatnění , o 

odintegrování od obce Rokytnice. Počítají s tím, že od nových voleb bude v těchto obcích 

samostatná místní samospráva. 

 

V měsíci září podal místní národní výbor přihlášku obcí Rokytnice, Markvartice a Chlístov do 

Svazu měst a obcí. 

 

V tomto měsíci se také dostavil na NV syn původního majitele současné budovy NV s sdělil, 

že zahájil řízení k navrácení budovy v rámci rehabilitačního řízení svého otce a neoprávněné 

odebrání majetku v roce 1950. 

 

Rozpočet obce 

                  Příjmy     Rozpočet            Plnění 

Stočné 4.000,- 4.356,10 

Stravné 104.000,- 125.764,30 

Ostatní příjmy ze školství - 903,- 

Ostatní příjmy z kultury 1.000,- 1.060,- 

Příjmy z veř.telefonní  stanice - 1.621,- 

Nájmy od podniků 30.000,- 26.678,10 

Nájmy z bytů 13.000,- 13.834,- 

Daň zemědělská 1.000,- - 

Daň z příjmů obyvatel - 1.260,.- 

Daň domovní 50.000,- 50.409,- 

Správní poplatky 2.000,- 1.625,- 

Poplatky ze psů - 7.200,- 

Místní poplatky - 3.466,50 

Úroky - 865,05 

Globální dotace od ONV 558.000,- 558.000,- 

Stavebnictví 10.000,- 29.669,- 
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Příjmy z fondu rezerv - 603.636,01 

Příjmy ze sdruž.prostředků - 104.000,- 

Účel subvence na investice - 133.388,- 

Ostatní nahodilé příjmy - 22.000,- 

Hřbitovní poplatky - 40,- 

Celkové příjmy 723.000,- 1 689.775,06 

 

 

 

Rozpočet obce 

               Výdaje      Rozpočet            Čerpání 

Vodní hospodářství 15.000,- 14.796,50 

Údržba místních komunikací 55.000,- 57.734,- 

Mateřské školy 71.000,- 86.897,55 

Základní škola 61.000,- 57.741,45 

Školní jídelna 171.000,- 164.466,76 

Kulturní dům 41.000,- 24.171,15 

SPOZ, místní rozhlas 19.000,- 3.808,- 

Svaz požární ochrany 1.000,- 2.549,- 

Obřadní síň 4.000,- 3.005,90 

Poslanci 4.000,- 1.506,60 

Vnitřní správa 52.000,- 66.854,15 

Bytovka 14.000,- 8.937,- 

Drobná provozovna 5.000,- 10.486,30 

Veřejné osvětlení 97.000,- 71.003,20 

Pohřebnictví 9.000,- 8.495,- 

Veřejná zeleň  21.000,- 24.328,- 

Čištění místních komunikací 43.000,- 97.078,- 

Odvoz odpadků 40.000,- 25.447,40 

Investice - 133.388,- 

Akce Z-zdravotní středisko - 207.636,01 

Akce Z-dům služeb - 500.000,- 

Celkem 723.000,- 1 570.329,97 

   

Celkové příjmy  1 689.775,06 

Celkové výdaje  1 570.329,97 

Rozdíl (úspora)  + 119.445,09 

 

 

Volby do FS a ČNR 
Ve dnech 8.a9.června byly provedeny volby do Federálního shromáždění a České národní 

rady. Volby se uskutečnily v budově základní školy a z celkového počtu voličů 615 

odevzdalo: 

606- platných hlasů do FS- sněmovny lidu 

606- platných hlasů do FS- sněmovny národů 

603- do České národní rady. 
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Výsledky voleb: 

 Počet platných hlasů 

Československá strana socialistická 32 

Svobodný blok 3 

Občanské fórum 428 

Všelid.dem.strana, Sdruž.pro repub.,Republik.strana 5 

Volební seskupení zájmových svazů v ČR 11 

Komunistická strana Československa 375 

Spojenectví zemědělců a venkova 116 

Strana zelených 30 

Hnutí za samospr.dem., Společnost pro Moravu a Slezsko 286 

Sociální demokracie 42 

Strana přátel piva 4 

Křesťanská a demokratická strana 483 

 

Volby do obecního zastupitelstva 
Dne 24.listopadu 1990 se konaly, rovněž v budově základní školy, volby do obecního 

zastupitelstva. 

 

Po projednání v radě NV bylo schváleno do obecního zastupitelstva pro naši obec 15 členů. 

 

Kandidátní listinu do obecního zastupitelstva předložily: 

Koalice členů zeměděl.družstva a ČSSZ 

Československá strana lidová 

Komunistická strana Čech a Moravy 

 

    Č. Za koalici členů ZD a ČSSZ byli navrženi: Obdrženo 

hlasů :    993 

1. Ing.Milan Hejl, 26.let, Rokytnice 239 281 

2. Vlasta Janecká, 40.let, Rokytnice 246 125 

3. Josef Herbrych, 27.let, Rokytnice 239 106 

4. Marie Böhmová, 31.let, Rokytnice 26 31 

5. Ladislav Jabůrek, 40.let, Rokytnice 246 131 

6. Miroslav Kotrba, 34.let, Rokytnice 240 194 

7. František Wehrenberg, 37.let, Rokytnice 244 17 

8. Kamil Kružík, 34.let, Rokytnice 250 108 

 

 

   Č. Za Československou stranu lidovou navrženi Obdrženo 

Hlasů :    3.706 

1. Ing.František Svoboda, 41.let, Rokytnice 6 283 

2. Jan Kostelník, 34.let, Rokytnice 141 188 

3. Mudr.Vratislav Smejkal, 39.let, Rokytnice 250 381 

4. Jan Blažek, 31.let, Rokytnice 93 274 

5. Rostislav Musil, 35.let, Rokytnice 47 228 

6. Ing.Stanislav Machovec, 45.let, Rokytnice 121 367 

7. František Hlouch, 56.let, Rokytnice 5 276 

8. Josef Piálek, 52.let, Rokytnice 186 281 
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9. Antonín Václavek, 27.let, Rokytnice 96 194 

10. Ladislav Nedvědický, 47.let, Rokytnice 240 316 

11. Karel Bobek, 66.let, Rokytnice 130 164 

12. Anna Haklová, 42.let, Rokytnice 94 313 

13. Miroslav Štork, 69.let, Rokytnice 137 171 

14. Ludmila Nováčková, 40.let, Rokytnice 239 142 

15. Jan Bazala, 42.let, Rokytnice 123 125 

 

 

   Č. Za komunistickou stranu Československa Obdrženo 

hlasů .  2.751 

1. Blažena Mašterová, 44.let, Rokytnice 244 203 

2. Štěpán Špaček, 54.let, Rokytnice 221 273 

3. Pavel Kopečný, 42.let, Rokytnice 240 245 

4. Antonín Novák, 32.let, Rokytnice 252 181 

5. Josef Roupec, 34.let, Rokytnice 219 193 

6. Jaroslav Machoň, 30.let, Rokytnice 258 224 

7. Lubomír Kasáček, 32.let, Rokytnice 255 178 

8. Otakar Fašina, 37.let, Rokytnice 216 169 

9. Karel Vrzal, 41.let, Rokytnice 264 185 

10. Jiří Kovář, 43.let, Rokytnice 177 172 

11. Rostislav Morkus, 42.let, Rokytnice 32 160 

12. Jaroslav Moudrý, 37.let, Rokytnice 222 144 

13. Ludvík Machovec, 35.let, Rokytnice 199  142 

14. Karel Hrůza, 32.let, Rokytnice 12 153 

15. Miroslav Šafránek, 42.let, Rokytnice 240 129 

 

Počet zapsaných osob v seznamu voličů v obci  614. 

Počet voličů, kterým byly vydány úřední obálky  575. 

Počet odevzdaných úředních obálek  575. 

 

Z navržených kandidátů byli při volbách právoplatně zvoleni: 

1. MUDr. Vratislav Šmejkal 

2. Štěpán Špaček 

3. Ing. Stanislav Machovec 

4. Ing. Milan Hejl 

5. Pavel Kopečný 

6. Ladislav Nedvědický 

7. Jaroslav Machoň 

8. Anna Haklová 

9. Ing. František Svoboda 

10. Blažena Mašterová  

11. Josef Piálek 

12. Miroslav Kotrba 

13. Josef Roupec 

14. František Hlouch 

15. Karel Vrzal 
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Ustavující zasedání 
Dne 6.12. v 18.00 hod. se konalo v obřadní síni ustavující zasedání obecního zastupitelstva. 

Přítomni byli všichni zvolení kandidáti. 

 

Ustavující zasedání zahájil a řídil nejstarší člen obecního zastupitelstva, pan František Hlouch. 

 

Členy mandátové komise byli zvoleni: Anna Haklová, Bohuslav Dokulil a Marie 

Kalendová. Jako předsedkyně zvolena Anna Hlouchová. 

 

Členy návrhové komise a volební komise byli zvoleni: Vlasta Janecká, Jan Blažek a 

Antonín Novák. Předsedkyní Vlasta Janecká. 

 

Předsedkyně návrhové komise seznámila přítomné, že u kulatého stolu bylo dohodnuto, že 

volby budou tajné, s čímž přítomní projevili souhlas. Zástupcem strany zemědělců nepodal 

návrh na starosty, ČSL navrhla ing. Františka Svobodu, KSČM navrhla Štěpána Špačka. Byly 

rozdány lístky se seznamem členů zastupitelstva a každý zakroužkoval návrh starosty. 

 

Starosta obce 
Po provedené tajné volbě starosty předsedkyně volební a návrhové komise seznámila 

přítomné s výsledky voleb: Starostou obce byl zvolen 8 hlasy proti 7 hlasům ing. František 

Svoboda. 

 

Zástupce starosty 
Zástupcem starosty byl v tajné volbě zvolen 9ti hlasy Štěpán Špaček. Josef Piálek obdržel 5 

hlasů, 1 se zdržel hlasování. 

 

Radní 
- Strana zemědělců navrhla za člena obecní rady ing. Milana Hejla, navržený byl všemi hlasy 

zvolen. 

- ČSL navrhla za člena obecní rady MUDr. Vratislava Šmejkala, tento byl rovněž všemi hlasy 

zvolen. 

- KSČM navrhla za člena obecní rady Karla Vrzala, tento byl počtem 12 hlasů zvolen. Ing. 

Machovec obdržel 3 hlasy. 

 

Obecní zastupitelstvo schválilo 5 členů obecní rady. 

 

Při zasedání rady obecního zastupitelstva 13.12.1990 byl sestaven návrh na složení 

jednotlivých komisí. 

 

Komise finanční, sociální a péče o rodinu, děti a přestárlé osoby: 
MUDr. Vratislav Šmejkal, předseda 

Stanislav Machovec, člen 

Blažena Mašterová, člen 

Pavel Kopečný, člen 

Jan Blažek, člen. 

 

Komise kontrolní, školská, kulturní a ochrany veřejného pořádku: 
Karel Vrzal, předseda 

Ladislav Nedvědický, člen 

Jaroslav Machoň, člen 
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Josef Piálek, člen 

Anna Haklová, člen. 

 

Komise zemědělská a výstavby: 

Ing. Milan Hejl, předseda 

František Hlouch, člen 

Josef Roupec, člen 

Miroslav Kotrba, člen 

Josef Herbrych, člen 

Při zasedání obecního zastupitelstva 27.12.1990 byly komise ve složení navržených členů 

schváleny. 

 

Od voleb do obecního zastupitelstva došlo ke změně názvu: OBECNÍ ÚŘAD. 

 

Evidence obyvatel 

Přistěhováni: 
Veleba Vlastimil z Chlístova na čp. 227 Špačková Jaroslava z Vrbic na čp. 221 

Bazala Ladislav s manž. Zuzanou a synem Lukášem z Jihlavy na čp. 228 

Nedvědická Helena s dcerou Monikou z Římova na čp. 31 

Boudná Jana z Římova na čp. 60 

Bártík Miroslav s manž. Jarmilou z Chlístova na čp. 250  

Mittnerová Milena se synem Michalem z Mor.Budějovic na čp.10 

Vojtíšková Marie z Přibyslavic na čp. 61 

Dočekal Jan z Třebíče na čp. 99 (Veverka) 

Marek Josef s manž. Olgou a dětmi Janem a Terezou z Markvartic okr. Jihlava na čp. 50                  

(Veverka). 

 

Odstěhováni: 

Štveráček Milan z čp. 203 do Třebíče 

Hrůza Jaroslav z čp. 155 do Třebíče 

Hobzová Anděla z čp. 87 do domova důchodců 

Miluše Kudláčková z čp. 163 do Trnavy 

Dokulil Alois, Lydie, Radka, Ludmila, Martina z čp. 129 do Třebíče 

Skoumal František, z čp. 82 do domova důchodců 

Boudný Miloslav z čp. 60 do Třebíče 

Moudrá Monika z čp. 164 do Třebíče 

Matyáš Petr, Ivana, Petr z čp. 120 do Třebíče 

Frejová Iveta s Frederikem z čp. 23 do Třebíče 

Marková Naděžda z čp.240 

Hobzová Marie z čp. 167 do domova důchodců 

Bobková Marcela z čp. 208 do Mastníka 

Chromá Naďa z čp. 121 do Starče 

Morkusová Martina z čp. 32 do Třebíče. 

 

Narozeni: 

Frey Frederik Nar.  20.1. Č.domu  23 

Václavková Martina 4.5. 96 

Špačková Lucie 16.5. 221 

Novák Martin 11.6. 252 

Herbrychová Iva 6.7. 239 
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Novotný Petr 10.8. 256 

Jelečková Eliška 18.8. 265 

Kubišová Vendula 8.10. 165 

Škrdlová Soňa 30.11. 257 

Pavlásek Jan 4.12. 240 

 

 

 

 

Zemřelí: 

Nováková Růžena 1.2. Č.domu   161 Ve věku   90 roků 

Štveráčková Helena 2.2. 61 82 roků 

Horká Marie 29.4. 175 90 roků 

Svoboda Blažej 21.5. 114 80 roků 

Kašpárková Marie 31.5. 158 74 roků 

Špačková Božena 10.6. 176 80 roků 

Bartejsová Anastázie  5.7. 181 81 roků 

Novotná Marie 5.8. 190 86 roků 

 

 

Manželství uzavřeli: 

Jaromír Vojtíšek čp. 61- Jana Ježková čp. 240 20.1. Rokytnice n. R. 

Vlastimil Veleba, Chlístov- Novotná Ivana čp. 227 17.2. Rokytnice n. R. 

David Kuthan čp. 173- Sylva Vyhnálková Třebíč 2.6. Třebíč 

Miloslav Boudný čp. 60- Hana Kršková, třebíč 2.6. Třebíč 

Jan Pavlásek, Pavlov- Pavlína Kopečná čp. 240 14.7. Třebíč 

Josef Vláčil čp. 175- Jana Mašterová čp. 244 Rokytnice n. R. 

Radek Chromý, Stařeč- Naďa Machovcová čp. 121 29.9 Rokytnice n. R. 

Ivo Boudný čp. 60- Jana Steinochrová, Římov 27.10. Čáslavice 

Jiří Sýkora čp. 201- Hana Kratochvílová čp.201 9.11. Rokytnice n. R. 

Jaroslav Blažek čp.8- Marcela Haklová čp. 94 1.9. Rokytnice n. R. 

Rostislav Bobek, Mastník- Marcela Pokorná čp. 208 10.11. Rokytnice n. R. 

Miroslav Vojtíšek čp. 61- Marie Švédová, Přibyslavice 10.11. Okříšky 

Pavel Schütz, Třebíč- Petra Kadrnožková čp. 148 15.12. Třebíč 

 

Počet obyvatel k 31.12. :   878. 

Nejstarší občan: Hobza Emanuel  94 let. 

 

 

Zemědělské družstvo 
-hospodařilo v tomto roce na 1.189,81 ha zemědělské půdy. 

Orná půda činila 1.065,81 ha 

Louky  120,0 ha 

Pastviny  1,0 ha 

Zahrady a sady  3,0 ha. 

 

Klimatické podmínky byly velmi špatné, v důsledku velkého sucha. Na dlouhodobý průměr 

650 mm dešťových srážek spadlo v tomto roce pouze 516 mm. Vzhledem k nepříznivým 

klimatickým podmínkám nebyla zajištěna plánovaná produkce. 
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Plnění plánované produkce rostlinné výroby: 

     Plán   Skutečnost    %plnění 

Obiloviny 2892,7 3107,3 114,0 

Peluška 78,4 60,0 76,5 

Brambory 2245,4 949,5 42,3 

Krmná řepa 420,0 150,0 35,7 

Jednoleté pícniny 6766,0 4647,9 68,7 

Víceleté pícniny 5790,0 2501,7 43,2 

Mezi plodiny 770,0 770,0 100,0 

Jetel-semínko 6,3 6,25 99,2 

Řepka ozimá 152,2 128,9 84,7 

Sláma obil. 1863,0 1863,0 100,0 

Celkem 23306,0 16093,25 69,05 

 

 

Plnění dodávkových úkolů: 

Peluška 45             plán 60,0        skut. 133,0     %plnění 

Jetel.semeno 3 6,45 215.0 

Brambory sadba 800 732,15 91,5 

Brambory konzum 250 111,0 44,4 

Brambory průmysl 250 60 24,0 

Pšenice potravin. 400 441,0 110,3 

Ječmen.sladov. 300 297,88 95,9 

Oves potrav. 50 0 0 

Celkem 2098 1728,48 82,4 

 

 

Plnění plánované produkce v živočišné výrobě: 

Maso celkem t 245,9         plán 244,03      skut. 99,2     %plnění 

Maso hovězí 73,1 72,74 99,5 

Maso vepřové 172,8 171,29 99,1 

Mléko v tis. l 1390 1462 105,2 

Odchov selat ks 1650 1466 88,8 

Odchov telat ks 384 368 95,8 

 

 

Dosažená užitkovost: 

Mléko na dojnici 3971       plán 4244         skut. 106,8   %plnění 

Selata na prasnici 18,70 17,0 90,9 

Přír.telata 0,760 0,930 122,3 

Přír.jalovice 0,650 0,608 93,5 

Přírůstky prasata 0,543 0,565 104,1 

Předvýkrm 0,420 0,474 112,8 

Výkrm 0,580 0,630 108,6 

 

 

Plnění dodávk.úkolů v živočišné výrobě: 

Maso celkem 245,0      plán 251,4        skut. 102,6  %plnění 
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Vepřové 160,0 160,2 100,1 

Hovězí 85,0 90,9 106,9 

Telecí  0,3  

 

Průměrná porážková hmotnost prasete: 126,9 kg , 1214 ks. 

Skotu:  510 kg , 113 ks. 

Mléko:  1 275.000 l –plán,  1 372.515 l –skut., 107,6% plnění. 

 

Přehled stavu dobytka ke konci roku: 

Dojnice 355          plán 345       skut. -10     

Jalovice do 2 roků 267 253 -14 

Jalovice vysokobřezí 49 57 -8 

Býci 18 1 -17 

Telata 18 15 -3 

Prasnice 81 80 -1 

Kanci 4 4  

Mladší chovná prasata 33 38 +5 

Předvýkrm 170 151 -19 

Výkrm 545 614 +69 

 

V tomto roce byly nakoupeny stroje a zařízení v hodnotě 1 080.758,-. 

Nákladní automobil Liaz 150261 v hodnotě 323.180,-. 

Kolový traktor Z 8245 v hodnotě 226.377,-. 

Avia 31.1 SPKD v hodnotě 181.587,- a jiná zařízení. 

 

Za rok bylo nakoupeno 190.133 l nafty v celkové částce 1 813.793,-. V měsíci červenci došlo 

ke zdražení nafty ze 6,50 na 15,-. Spotřeba nafty v tomto roce činila 187.569 l, proti loňskému 

roku bylo uspořeno 6.607 l. Dopad zvýšení ceny nafty činil 335.496,-. 

 

Spotřeba benzínu činila 10.235 l , oproti loňskému roku bylo (uspořeno  6.607) nadspotřeba 

345 l, což bylo způsobeno zvýšením počtu osobních automobilů (Favorit 136 L). 

 

Investiční výstavba: 
Jako hlavní akce bylo dokončení stavby výkrmny prasat v Markvarticích. Byla dokončena dva 

měsíce před plánovaným termínem. V návaznosti na výstavbu výkrmny se prováděly úpravy 

jímky u porodny, oprava oplocení a terénní úpravy.  

Rozpočtové náklady stavby činily 2 360.000,-.  

Skutečné: 
Stavební objekty 2 226.485,- 

Stroje a zařízení 195.000,- 

Komunikace 400.000,- 

Celkem 2 821.516,-. 

Rozdíl  - 461.516,-. 
 

Překročením rozp.nákladů je zdůvodněno provedením prací nad rámec projektové 

dokumentace. Oproti původní dokumentaci byla provedena změna technologie na ustájení na 

hluboké podestýlce, což si vyžádalo zvýšení, jakož i vybudování dvou jímek na vyvážení. 

Dále se vybudovala stabilní váha a nakládací rampa. Také plocha komunikací byla zvýšena o 

cca 600 mě. Navíc byl instalován jeden zásobník krmiv. Dále byla zabudována místnost pro 

porážení prasat nákladem 27.000,-. 
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Čerpání FKSP : v tisících Kčs 

Kulturní činnost  4.000,- 

Rekreace, zájezdy  144.000,- 

Přísp.k důchodům  23.000,- 

Dary peněžní  26.000,- 

Dary nepeněžní  10.000,- 

Přísp.učilištím  2.000,- 

Ostatní čerpání  51.000,- 

 

Průměrný počet pracovníků k 31.12. činil 169. Družstvo má 287 členů, z toho 124 důchodců a 

163 v nedůchodovém věku. 

 

V průběhu roku bylo přijato 7 členů, členství ukončilo 15, z toho 7 z důvodů úmrtí. Průměrný 

věk družstevníků v nedůchodovém věku je 37,5 roku. 

 

V družstvu pracuje 107 mužů, 51 žen, 5 žen je na mateřské dovolené, 2 muži na zákl.vojenské 

službě a pro družstvo se učí 10 učňů. Průměrná odměna v tomto roce činila 3.067,- měsíčně, 

hodinová 15,48. 

 

Mateřská škola 
Pro školní rok 1989-1990 bylo zapsáno 46 dětí, 25 je v 1.třídě, 21 ve II.třídě. V 1. třídě byly 

učitelky: Vávrová Jiřina a Pokorná Pavla. Ve II.třídě: Podsedníková Irena a učitelka 

Kadrnožková Zdena. Školnice: Hrůzová Irena a Špačková Hana: Topič: Wehrenberg 

František. 

 

Školní rok proběhl ve znamení událostí v listopadu 1989, kdy nastaly v naší společnosti 

změny. Změny jsou i v organizaci života dětí v MŠ, zejména uvolnění režimu dne. Děti mají 

více času na hry.  

Ve všech výchovných složkách bylo dosahováno dobrých výsledků. 

 

V průběhu roku byly provedeny nátěry oken, dveří, okapů a veškerého náčiní na zahradě. 

 

Základní škola 

Školní rok 1989/90 byl slavnostně zahájen 1.září. V tomto roce byla ustanovena ředitelkou 

školy Marie Štveráčková. 

 

V 1.třídě pracovalo 16.dětí (7 chlapců a 9 dívek). Z Rokytnice bylo 6 hochů, 7 dívek. 

Z Markvartic 2 dívky. Z Chlístova 1 hoch. Třídní učitelkou byla Marie Kovářová, 

důchodkyně. 

 

2.třída měla 15 žáků (9 chlapců a 6 dívek). Z Rokytnice 5 chlapců a 6 dívek. Z Markvartic 3 

chlapci a z Chlístova 1 hoch. Třídní učitelkou byla Zdena Chaloupková. 

 

3.ročník absolvovalo 18.žáků (10 hochů a 8 dívek). Z Rokytnice bylo 9 chlapců a 5 dívek. 

Z Markvartic 3 dívky a z Chlístova 1 hoch. Třídní učitelkou byla Marie Štveráčková. 

 

4.ročník navštívilo 17 žáků (7 chlapců a 10 dívek). Z Rokytnice 3 hoši a 6 dívek. 

Z Markvartic 1 hoch a 2 dívky a z Chlístova 3 hoši a 2 dívky. Třídním učitelem byl Miloš 

Dvořák. 

 



 13 

Školní družina pracovala v jednom oddělení. Vychovatelkou byla Regína Tišlová, od května  

Marcela Pánková. 

 

Do vyučování řím.-katolického náboženství chodilo 16 dětí. Vyučoval je P.František 

Nádeníček.  

 

 

Zájmová činnost byla organizována v těchto kroužcích: 
Zdravotnictví- vedla Roupcová Jitka 

Dovedných rukou- Kovářová Marie 

Tělovýchovný- Chaloupková Zd. a Dvořák Miloš 

Dramatický- Tišlová Regína 

Čtenářský- Štveráčková Marie. 

 

Škola spolupracovala s mateřskou školou v Rokytnici i Markvarticích. Šlo o vzájemné 

hospitace, poznávání dětí, způsobů práce, prostředí. Děti navštívily 2 filmová představení, dvě 

hudební pásma, pan Pavel Wuršer, člen HD Jihlava, dětem vyprávěl to, co nestačí  

„Večerníček“. Děti dále navštívily představení baletu v Janáčkově divadle v Brně. Dne 

30.června byl školní rok ukončen.  

 

Školní jídelna 
při mateřské škole vyvářela ke konci roku pro 107 strávníků, 43 dětí z mat.školy Rokytnice a 

Markvartic, 46 žáků zákl.školy a 18 dospělých (učitelů a prov.zaměstnanců).  

 

 

Po úpravě cen od 9.7. došlo ke zvýšení stravného. 

Norma na 1 dítě MŠ činí 9,- (dop.svačina, oběd). 

Norma na 1 dítě ZŠ činí 7,80- oběd. 

Norma na 1 dospělou osobu činí 8,80- oběd, snížení dávky masa na 7 dkg. 

 

Od 1. února nastoupila jako vedoucí kuchařka Jana Hanzalová, odešla Marie Fejtová, jako 

pracovnice JZD pracovala Ludmila Auerová. Od září přestali ZD pracovníci platit, takže 

v jídelně se snížil stav kuchařek na 2: Jana Hanzalová a Marie Kašpárková. Došlo též 

k úbytku strávníků. 

 

Družba Rokytnic 
XIX. ročník fotbalového turnaje Družba Rokytnic se konal ve dnech 23.a 24.června 

v Rokytnici nad Rokytnou. Tentokrát se na Třebíčsko vypravily celky FC Rokytnice 

v Orlických horách, Rokytnice nad Jizerou a loňský vítěz Družby, Rokytnice nad Vláří. I 

když hlavně v sobotu zápasům nepřálo počasí, viděli diváci zajímavé a pohledné zápasy. 

Vítězem tohoto ročníku se stala Rokytnice n. R. Jubilejní XX. ročník Družby Rokytnic se 

koná příští rok v Rokytnici nad Jizerou. 

 

ČSL 
Tato organizace měla k 1.1.1990 8 členů, k 31.12.1990 činil počet již 96 členů. Do této 

organizace se sdružili lidé hlavně věřící, ne politici. 

 

Nový výbor: 

Ing. František Svoboda, předseda 

Jan Blažek, místopředseda 
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Marie Václavková, jednatelka 

Jan Kostelník, hospodář 

Jan Bazala, člen. 

 

Činnost organizace spočívala především v práci na veřejně prospěšných akcích a pro kostel, 

pomoci při individuální výstavbě mezi členy, zajišťování autobusových zájezdů na poutě, 

přípravě na hřišti před primicí a  úklid po ní. Dále uspořádala besedu s poslancem Fed. 

shromáždění, JUDr. Jiřím Černým, do září generálním sekretářem ČSL. 

 

Primice 
7. července se konala v naší obci primice našeho občana, pana Jaroslava Svobody čp.6. 

Primice se konala na hřišti za velké účasti našich občanů, i občanů širokého okolí. Odhad činil 

7-10 tisíc. Primicí předcházely velké přípravy, které si vyžádaly mnoho hodin obětavých lidí. 

Rovněž ženy odvedly velký kus práce při přípravě občerstvení a pečení. Po prvních dvou 

dnech byla spotřeba mouky 60 kg, másla 28 kg. Bylo napečeno 60 druhů suchého cukroví, asi 

100 dortů, rolády, řezy, mnoho krabic koláčů. Pečení řídila naše občanka paní Jarmila 

Příhodová čp. 237, která  vede  pečení na svatbách. Při pečení vykonávalo denně 10-22 žen po 

dobu asi 14 dnů. Hostina byla konána v kulturním sále zeměděl.družstva. 

 

Jaroslav Svoboda nastoupil jako kaplan v Novém Městě na Moravě. 

 

Úroda 
V letošním roce v důsledku velkého sucha byla malá úroda ovoce, brambor, okurky opět 

chytly plíseň. Švestky suchem spadly, maliny přischly. Otavy se nevyplatilo sklízet. Ve 

studních je málo vody, některé domy jsou úplně bez vody a tuto musí občané dovážet. Jezdí 

pro ni na náves k nově budovanému zdravotnímu středisku, nebo ke kinu, kde je vody 

dostatek. Obecní úřad se všemožně snaží zavést v obci veřejný vodovod, a tím tyto potíže 

vyřešit. 

 

ČSFR 
20. dubna schválen nový název naší republiky Česká a Slovenská Federativní Republika. 

 

21. dubna navštívil naši republiku papež Jan Pavel II. Vystoupil na Letenské pláni v Praze a 

zúčastnil se bohoslužeb na Velehradě a v Bratislavě. Návštěva měla velký ohlas u našich 

občanů. 

 

Zvýšení cen 
Od 9. července došlo k úpravě všech druhů potravin. Ceny se zvýšily v průměru o 20-20%, 

v mnoha případech o 50%. Došlo ke zdražení nafty 6,50 postupně až na 15,-. Benzin z 8,- na 

16,-. Zdražily se výrobky z bavlny, kůže. Došlo ke zdražení jízdného ČSAD, ČSP, dělnických 

jízdenek o 100%. Na zmírnění tohoto dopadu vyplácí stát všem občanům měsíční 

vyrovnávací příspěvek ve výši 140,-. Dále byl schválen rodičovský příspěvek ve výši 900,-, 

který je vyplácen do 3 let věku dítěte. 

 

V důsledku polistopadových změn došlo v naší obci k útlumu činnosti všech společenských 

organizací. Byla zrušena Národní fronta, Socialistický svaz mládeže, zrušily se oddíly 

pionýrů. Lidé začali doufat a věřit, že budoucnost bude svobodná a volná. Děti mohou podle 

své vůle navštěvovat náboženství i církevní obřady. Začaly se obnovovat staré organizace. 

Dne 15.10. byla obnovena a zaregistrována u min.vnitra Jednota čs.orla a začala uplatňovat 

nárok na navrácení orelského majetku, který vlastnila v roce 1948, a který z nařízení předala 
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TJ Sokol. Jde zejména o dům čp.151, který vykoupil od Sokola obecní úřad. Tento dům byl 

býv.národním výborem přistaven a upraven a je zde umístěno kino, pošta, kadeřnictví, 

agitační středisko. 

 

Mnoho našich občanů odsouzených v r.1951 v souvislosti s Babicemi, bylo rehabilitováno. 

Někteří občané se toho již nedožili. Na základě rehabilitačního zákona, jim má býti vrácen 

zabavený majetek. O navrácení domu čp.143, kde je umístěn obecní úřad, požádal syn 

bývalého majitele, ing. Josef Vejmelka, který nyní žije v Krnově. Bylo rozhodnuto přemístit 

obecní úřad do doby, než bude vybudována nová radnice (zdravotní středisko a dům služeb), 

do bývalého agitačního střediska v budově čp.151 a to k 30.4.1991. 

 

V obci i ve státě se začíná privatizovat, služby rozpadat a začínají podnikat soukromí 

podnikatelé. Ke konci roku je registrováno v obci 18 soukromých podnikatelů, v tom 2 

výroba oděvů a 5 stavební práce. Začínají se projevovat v obci i ve státě nezaměstnaní, 

kterým stát poskytuje sociální příspěvek v nezaměstnanosti. 

 

K 31.12.činí katastrální plocha obce 807 ha. Nadmořská výška je 535 m. V obci je 1 pošta, 1 

provozovna Okresního podniku místního hospodářství-kadeřnictví, 1 sběrna šatstva a prádla 

na čištění, obuvi na opravu, 1 prodejna potravin, 1 prodejna průmyslového zboží, 1 

provozovna na koupališti- provozovatel TJ Sokol, 1 provozovna pohostinství na návsi- 

provozovatel Jednota. V  bou pohostinstvích je 180 míst u stolu. Dále je zde pobočka státní 

spořitelny, zemědělské družstvo, sdružení pro odchov telat, provozovna Horácké 

autodružstvo, zdravotní středisko, obecní úřad. Je v provozu koupaliště o ploše 1500 m2, 

místní komunikace v délce 4 km, 45 telefonních stanic, 10 linek ČSAD, 1 linka dálková do 

Dačic. 

 

Tímto zápisem končí činnost obecní kronikářky : Věra Ježková 

 

 

 

 

 

 

 

 

Projednáno a schváleno v obecní radě dne 14.5.1991. 

 


